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	نموذج طلب موافقة مبدئية

	Application for Initial Approval 



	إرشادات عامة

	
General Instructions

	يقدم هذا الطلب من قبل شخص مفوض عن الشركة للحصول على الترخيص الذي يصدر عن هيئة الأوراق المالية والسلع.
	This application shall be submitted by an authorized person for obtaining a license issued by the Securities and Commodities Authority.

	احرص على مراجعة التشريعات المعمول بها لدى الهيئة بعناية، لمعرفة الجوانب التنظيمية المتعلقة بالخدمة أو النشاط الذي ترغب بالحصول على ترخيص لمزاولته
	Make sure to review the SCA legislation carefully, to know all the aspects of the service or activity you wish to obtain a license for.

	احرص على تعبئة الطلب بدقة، حيث أن مسؤولية صحة ودقة البيانات المقدمة للهيئة بما في ذلك المستندات المرفقة بالطلب تقع على عاتق مقدم الطلب.
	Make sure to fill the application accurately, as the responsibility of the accuracy of the data submitted to the Authority, including the documents attached to the application rests with the applicant.

	يتم استكمال بيانات الموظفين الرئيسيين باستخدام " نموذج اعتماد العاملين"
	Key personnel data are to be filled using the "Employee Registration Form"

	تأكد من استيفاء جميع البيانات والمستندات المطلوبة. وفي حال كانت البيانات المطلوبة لا تنطبق، فيرجى بيان ذلك بشكل واضح ومحدد.
	Make sure all required data and documents are met. If the requested data do not apply, please indicate this clearly and specifically.

	إن الهدف من التوضيحات ، هو مساعدة مقدم الطلب على تكوين تصور واضح عن الهدف الذي تبتغيه الهيئة من المعلومات المطلوبة.
	The purpose of the clarifications is to assist the applicant in establishing a clear understanding of the SCA's desired objectives.

	في حال الحاجة الى أي مساعده أو توضيح عند تعبئة الطلب يرجى عدم التردد بالتواصل مع إدارة الترخيص على الرقم +97126120483  او عبر البريد الالكتروني Licensing@sca.ae
	If any assistance or clarification is required when filling out the application, please do not hesitate to contact the Licensing Department at +97126120483 or at Licensing@sca.ae 

	تأكد من أنك تستخدم أحدث إصدار من نموذج طلب الترخيص ، من خلال مراجعة إدارة الترخيص.
	Make sure that you are using the latest version of the license application form by contacting the licensing department
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	ملاحظة هامة

	· على مقدم الطلب التأكد من أن بيانات ومرفقات الطلب صحيحة ودقيقة. 
· يلتزم مقدم الطلب باستيفاء شروط الترخيص خلال مدة (6) اشهر من تاريخ الحصول على الموافقة المبدئية، حيث أن هيئة الأوراق المالية والسلع ستقوم وبشكل تلقائي بإلغاء الطلب في حال عدم استيفاء الشروط خلال تلك المدة وسيتعين بناء على ذلك إعادة تقديم طلب الموافقة المبدئية. 
​​​لا تعتبر الهيئة مسؤولة عن أي التزامات أو حقوق أو أي تبعات أخرى مهما كان نوعها قد تنشأ جراء الغاء الطلب.

	Important Notice


	· The applicant must make sure that all the application's data and attachments are true and accurate. 

· The applicant shall fulfill the licensing conditions within a period of (6) months from the date of obtaining the initial approval. SCA will automatically cancel the application if the licensing conditions are not met during that period. The applicant will have to re-apply accordingly for a new initial approval. 
Securities and Commodities Authority is not considered responsible for any obligations or rights or any other implication whatsoever that may arise as a result of canceling the application


	اسم مقدم الطلب 

	Applicant Name



	نوع الترخيص المطلوب:
	Type of License applying for:

	□ الفئة الأولى- التعامل في الأوراق المالية 

□ وسيط تداول.

□ وسيط تداول وتقاص
□ وسيط تداول في الأسواق العالمية
□ وسيط تداول عقود المشتقات غير المنظمة  والعملات في السوق الفوري
□ تاجر أوراق مالية (Dealer) 

	□ Category 1 -Dealing in securities

□ Trading Broker

□ Trading and Clearing Broker

□ International Markets Broker,
□ Trading in OTC Derivatives Contracts and spot Currency)
□ Securities Dealers 



	□ الفئة الثانية- التعامل في الاستثمار

□ إدارة استثمارات صناديق الاستثمار.

□ إدارة محافظ الأوراق المالية

□  الخدمات الإدارية لصناديق الاستثمار

	□ Category 2 - Dealing in investments 
□ Investment Fund Management
□ Securities Portfolio Management
□ Fund administrators

	□ الفئة الثالثة- الحفظ والتقاص والتسجيل

□ الحفظ الأمين 
□ التقاص العام
□  امين سجل الشركات المساهمة الخاصة 

□  مصدر الأذونات المغطاة

□  بنك إيداع شهادات الإيداع

□ وكيل بنك إيداع شهادات ايداع

	□ Category 3 - Custody, Clearing, & Registration
□ Securities Custody 
□ General Clearing
□ Registrar of Pvt. Joint stock companies
□ Covered Warrants Issuer.

□ DRs Depository Bank 

□ Agent of DRs Depository Bank

	□ الفئة الرابعة- وكالات التصنيف الائتماني

□ وكالات التصنيف الائتماني


	□   Category 4 - Credit rating Agencies

□   Credit rating Agencies.

	□ الفئة الخامسة- الترتيب والمشورة

□ الاستشارات المالية 
□ التعريف 

□  المستشار المالي (مدير الإصدار)
□  مستشار ادراج 

□ الترويج
	□   Category 5 - Arranging and advising 
□Financial Consultation..

□ Introducing

□ Financial (Issuance) Advisor
□ Listing Advisor

□ Promotions.

	□ الفئة السادسة- منصة التمويل الجماعي
□ مشغل منصة التمويل الجماعي 
	□   Category 6 – Crowdfunding Platform
□ Crowdfunding Platform Operator.

	بيانات مقدم الطلب:

معرفة المعلومات عن مقدم الطلب تساعد بمعالجة الطلب بأكبر قدر من الكفاءة.
الشكل القانوني لمقدم الطلب
□  شخصاً اعتبارياً مؤسساً داخل الدولة وفقاً لقانون الشركات التجارية.
□  شركة مساهمة مؤسسة داخل الدولة وفقاً لأحكام قانون الشركات التجارية.
□  شركة مساهمة مؤسسة داخل الدولة تعمل في مجال الأوراق المالية.
□  جهة مرخصة من الهيئة لفئة أخرى
□  بنك مرخص من مصرف الإمارات المركزي.
□  فرع بنك أجنبي.*

□  فرع شركة أجنبية.* 

□  فرع شركة أجنبية مرخصة من سلطة رقابية مثيلة للهيئة.*

*هل البنك/ الشركة التي يتبع لها الفرع تمارس نشاط المطلوب ترخيصه؟
 □ نعم

 □ لا

	Applicant Information:
SCA needs to know about the Applicant so it can process this application as efficiently as possible.
The legal Form for the applicant is
□ A legal person established within the state in accordance with the Commercial Companies Law.
□ A joint stock company established within the state in accordance with the provisions of the Commercial Companies Law.
□ A joint stock company established within the state and operating in the field of securities.
□ An entity licensed by the authority for another category

□ A bank licensed by the Emirates Central Bank.
□ A Branch of Foreign bank. *
□ A Branch of Foreign company. *
□ A branch of a foreign company licensed by a supervisory authority similar to the authority.* 

* Does the Parent bank/company practices the activity you are applying for? 
□ yes.

□ No.


	تاريـخ تأسيـس مقدم الطلب


	Date of establishing the applicant 1


	مكان تأسيس مقدم الطلب

	Establishment place of the applicant


	بيانات أي جهة رقابية أخرى يخضع لها مقدم الطلب او شركته الأم او اي شركة شقيقة أو شركة تابعة أو شركة حليفة.
اسم الجهة الرقابية:

الدولة:

تفاصيل الرخص الصادرة عن الجهة الرقابية
تاريخ الترخيص:

تفاصيل الاتصال بالجهة الرقابية الأخرى


	Details of other Regulators for the Applicant, Parent Company, any Sister Company, subsidiary or any Affiliate Company:
Name of the regulatory authority: 
Jurisdiction or country:
Details of the license held:
Date of licensing:
Contact details of the regulatory authority:


	البيانات المالية
	Financial Information

	بيانات رأس مال مقدم الطلب:
	Applicant Capital Information:


	رأس المال المصرح به
	Authorized Capital

	رأس المال المدفوع
	Paid up Capital

	هيكل رأس المال:
المعلومات المدرجة في هذا القسم تهدف الى التعرف على الأشخاص الذين يسيطرون / يملكون حصص مؤثرة في رأس مال مقدم الطلب
نسبة المساهمة الوطنية.

نسبة مساهمة مواطني دول مجلس التعاون الخليجي.
نسبة مساهمة العرب والأجانب.
	النسبة

percentage 
	Capital Structure

Knowing the required information in this section helps us understand who controls / owns the Applicant.
local Shareholding ratio.
Shareholding ratio of GCC Nationals.
Shareholding ratio of Arabs and Foreigners.



	بيانات الشركاء الشركاء/ المساهمين
	
	Partners / Shareholders

	اسماء الشركاء/ المساهمين الذين يملكون نسبة تبلغ 25% أو أكثر من أسهم رأس مال مقدم الطلب.
	النسبة
Percentage

	Names of partners / shareholders holding 25% or more of the applicant capital.



	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	معلومات خاصة بالأهلية المالية للشركة والشركاء (طبيعيين /اعتباريين) خلال آخر (5) سنوات*.


	Information in relation to the financial capacity of the company and partners (natural / legal) for the last (5) Years*.




	يرجى الاجابة بنعم أو لا على الاسئلة التالية :
	Kindly answer the following questions by Yes or No:


	هل سبق للشركة أو أي من الشركاء التوقف عن دفع ديونه التجارية حتى لو لم يقترن ذلك بإشهار الإفلاس؟
□ نعم
□ لا
	Has the company or any of its partners stopped paying their commercial debts, even if it is not accompanied by bankruptcy? 

□Yes 
□ No.



	هل سبق ولم تتمكن الشركة أو أي من الشركاء من سداد أي التزامات مالية ناتجة عن أمر قضائي؟

□ نعم
□ لا
	Has the company or any of its partners were unable to pay any financial obligations resulting from a court order? 
□Yes 
□ No 


	هل سبق أن تم تعيين حارس قضائي على موجودات الشركة أو أصول أي من الشركاء؟
□ نعم
□ لا
	Does the company's assets or the assets of any of the partners have been subject to a receivership? 

□Yes 
□ No

	هل سبق أن خضعت الشركة لإجراءات التصفية؟

□ نعم
□ لا

	Does the company have been subject to liquidation?
 
□Yes 
□ No

	هل سبق للشركة أو أي من الشركاء أن أخفقت في سداد أي قروض بنكية.

□ نعم
□ لا
	Has the company or any of its partners failed to pay any bank loans. 

□ Yes
□ No


	هل سبق أن تم ارجاع شيكات صادرة عن الشركة أو أي من الشركاء؟
□ نعم
□ لا

	Has any bank returned any c issued by the company or any of its partners?
□ Yes
□ No

	هل سبق أن تم رفض أو الغاء ترخيص للشركة أو أي من الشركاء من جهات رقابية أخرى أو جهات حكومية  محلية أو أجنبية.     
□ نعم
    □ لا
	Has a any regulatory authority or local or foreign government agencies ever refused or canceled a license for the company or any of its partners?
□ Yes
□ No

	
	

	معلومات خاصة بالالتزامات المدنية للشركاء خلال آخر (5) سنوات*.


	Information in relation to civil obligations of partners for the last (5) Years*.

 

	يرجى الاجابة بنعم أو لا على الاسئلة التالية:


	Kindly answer the following questions by choosing Yes or No:


	
	

	هل سبق أن حكم على أي من الشركاء بجريمة تتعلق بالاحتيال أو خيانة الأمانة؟

□ نعم
□ لا
	Have any of the partners convicted with a crime of fraud or dishonesty?

 
□ Yes

□ No



	هل سبق لأي من الشركاء ارتكاب لجريمة جنائية، أو خضع لتحقيق يتعلق بكفاءته ونزاهته؟

□ نعم
□ لا


	Have any of the partners committed a criminal offense, or was subject to investigation related to his fitness and properness?

 □ Yes

□ No

	هل سبق أن حكم على أي من الشركاء بالمسؤولية عن ارتكاب أعمال من شأنها إلحاق الضرر بسمعة السوق أو أعضائه أو المتعاملين فيه؟

□ نعم
□ لا

	Have any of the partners found responsible for committing acts that would harm the reputation of the market, its members or the dealers?

 
□ Yes

□ No


	* يرجى ارفاق مزيد من التفاصيل حول الأسئلة التي كانت اجابتها نعم في بند الأهلية المالية وبند الالتزامات المدنية.
	*Kindly attach more details on the questions which you answered by "Yes" regarding the financial capacity and the Civil Obligations.



	مجلس الإدارة

رئيس وأعضاء مجلس إدارة (هيئة مديري) طالب الترخيص/ أو أسماء رئيس وأعضاء مجلس إدارة الشركة في البلد الأصلي اذا كان طلب الترخيص فرع لشركة أجنبية:
	
	Directors
Chairman and board members of the applicant/ or in the parent Comp. if the applicant is a branch of a foreign Company:


	الاسم
	المنصب
Title
	Name

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	
	
	

	أعضاء الإدارة التنفيذية 

	
	Executive Management

	الاسم

	المنصب

Title


	رقم الهاتف المتحرك

Mobile Number


	Name


	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	

	بيانات الاتصال

يطلب توفير هذه المعلومات لاستخدمها في حال تطلب الامر الاتصال بالشخص المعني عند تقييم طلب الترخيص.
العنوان

ص. ب

رقم الهاتف

رقم الفاكس

الموقع الالكتروني

البريد الالكتروني
	
	Contact details

SCA needs this information to be used when it needs to contact the concerned person when assessing this application.
Location Address

P.O Box

Tel. No.

Fax. No.

Website

e-mail

	اسم مسؤول الاتصال

الوظيفة

رقم الهاتف المباشر

رقم الفاكس

البريد الالكتروني
	
	Contact Name

Title

Tel. No.

Fax. No.

e-mail

	اسم مسؤول الاتصال البديل

الوظيفة

رقم الهاتف المباشر

رقم الفاكس

البريد الالكتروني
	
	Substitute Contact Name 
Title

Tel. No.

Fax. No.

e-mail

	الشخص المفوض بتقديم الطلــب (يلتزم بإرفاق نسخة من التفويض)    

صــفـتــــــه

تاريـخ تقديـم الطلـب 

توقيع مقــدّم الطلــب و الختم الرسمي للشركة 
	
	Authorized person for submitting the application 

Capacity

Application date

Applicant signature and company's official stamp 


	قبل التوقيع تأكد من:
	Before signing, kindly make sure that 

	·  تعبئة كافة البيانات.

·  دقة وصحة البيانات.
	·  ارفاق المستندات اللازمة. 

·  ارفاق رسوم الطلب.
	· Attachments are complete.

· Fees are attached. 
	· All fields are filled.

· Provided data are accurate and true.


قائمة المستندات المطلوب إرفاقها بالطلب 

List of required documents
 to be attached to the application
	1- دراسة جدوى وخطة عمل واقعية ومنطقية لمزاولة النشاط المالي موضح فيها  الأسس والفرضيات والخطط التي تم الاعتماد عليها بالمقارنة مع ذات القطاع

	1- A feasibility study and a realistic and logical business plan for practicing the financial activity explaining the foundations, assumptions and plans that have been relied upon in comparison with the same sector

	2- دليل توفر الخبرة السابقة لدى الشركة ومدى ارتباطها  بالنشاط الذي سيتم الترخيص له، والقدرة على مزاولة النشاط المالي وإدارة المخاطر بفعالية.
	2- Evidence of previous experience with the company and the extent of its relevance to the activity to be licensed, and the ability to practice financial activity and manage risks effectively.

	3- شهادة من مدقق الحسابات الخارجي تثبت بأن  المخصص المالي للشركة وفقاً لدراسة الجدوى وخطة العمل المتعلق بالالتزامات المحتملة أو المستقبلية كافياً وتوفر الوسائل اللازمة لإدارة المخاطر المرتبطة بمزاولة النشاط المالي
	3- A certificate from the external auditor proving that the financial provision of the company according to the feasibility study and the business plan related to potential or future liabilities is sufficient and provides the necessary means to manage the risks associated with engaging in the financial activity

	4- قائمة بالدول الأخرى التي يتم بها ممارسة النشاط من قبل الشركة او الشركة الأم/ الشقيقة/ التابعة/ الحليفة
	4-  A list of other countries in which the activity is carried out by the company/ parent or sister / subsidiary / affiliate companies,

	5- رسالة من المحاكم المختصة تفيد بأنه لا يوجد على الشركة حكم أو قرار صادر من المحاكم أو النيابات مرتبط بخيانة الأمانة أو الاحتيال أو النصب.
	5- A letter from the competent courts stating that the company has no judgment or decision issued by the courts or public offices related to breach of trust, fraud or fraud.

	6- المستندات التالية لاعضاء مجلس الادارة والادارة التنفيذية والشركاء )في حال كان الشريك شخص طبيعي(
1- نسخة عن جواز السفر لكل شريك.

2- نسخة عن بطاقة الهوية الامارتية لكل شريك ( للمواطنين والمقيمين في الدولة).

3- شهادة بحث الحالة الجنائية لكل شريك.

4- نسخة من التقرير الائتماني الصادر عن شركة الاتحاد للمعلومات الائتمانية لكل شريك https://www.aecb.gov.ae.

5- نسخة من السيرة الذاتية لكل شريك.

6- نسخة  موقعة من كل شريك على  الاستبيان الاستقصائي ( مرفق)
	6- The following documents for Directors, Executive Managers and Partners (when the partner is natural person)
a) Valid passport copies for each partner
b) A copy of the Emirates ID for each partner (for citizens and residents).
c)  Valid criminal record certificate for each partner
d) Credit Report with Score from Al Etihad Credit Bureau for each partner  https://www.aecb.gov.ae 

e) Curriculum vitae for each partner
f) A signed copy of the survey questionnaire for each partner 

	7- بيان صادر عن المستشار القانوني لطالب الترخيص يوضح أي مسؤوليات قانونية او احكام قضائية متعلقة بصاحب الطلب.
	7- A Statement issued by the legal adviser of the applicant showing any legal responsibilities or judicial judgments regarding the applicant.

	8- بيان موقع من رئيس مجلس الإدارة يوضح:-

1- سجل الوقائع التاريخية لطالب الترخيص وعلى وجه الخصوص اذا تعرض طالب الترخيص او شركته الأم أو أحدا من (الشركات التابعة/ الشقيقة/ الحليفة) له لحالة رفض الترخيص من قبل أحد أسواق الأوراق المالية أو هيئات الأوراق المالية أو الأجهزة الحكومية المختصة .
2- فيما اذا خضع طالب الترخيص أو شركته الأم أو أيا من      (الشركات التابعة/ الشقيقة/ الحليفة) له لأية أحكام قضائية أو إجراءات تأديبية أو جزائية من قبل أيا من الجهات الرقابية أو الأسواق.
	8- statement signed by the applicant Chairman showing: -
a. Historical incidents of the applicant, parent Company, subsidiaries, sisters or affiliates. the statement must cover in particular, if a license was refused to be granted by either the securities markets, securities Authorities or other government agencies.
b. Whether the applicant or its parent company or any of its subsidiaries, sisters or  affiliates  were subject to any judicial judgments or disciplinary or penal actions by any of the regulatory authorities or markets.

	9- المستندات التالية في حال كان الشريك شركة:
1. صورة من عقد التأسيس.
2. صورة من الرخصة التجارية.
3. صورة من الترخيص الصادر من الجهة الرقابية في الدولة الأخرى (في حال كان الشريك شركة مرخصة من هيئة رقابية في دولة أخرى ).

4. نسخة  موقعة من شخص مفوض عن الشركة على  الاستبيان الاستقصائي .
5. المستندات التالية لكل شريك في الشركة اذا كان شخص طبيعي:
1. نسخة عن جواز السفر لكل شريك.

2. نسخة عن بطاقة الهوية الامارتية لكل شريك (للمواطنين والمقيمين في الدولة).
3. شهادة بحث الحالة الجنائية لكل شريك.

4. نسخة من التقرير الائتماني الصادر عن شركة الاتحاد للمعلومات الائتمانية لكل شريك https://www.aecb.gov.ae.

5. نسخة من السيرة الذاتية لكل شريك.

6. نسخة  موقعة من كل شريك في الشركة على  الاستبيان الاستقصائي ( مرفق)
وفي كل مرة يكون فيها الشريك شخص اعتباري (ليس شخصاً طبيعي)، فإنه يجب تقديم بيانات الشركاء (الاشخاص الطبيعيين) في الشخص الاعتباري وفي حال وجود شخص اعتباري ضمن الشركاء يتم تقديم بيانات الشركاء فيها (الاشخاص الطبيعيين) وهكذا وصولاً الى الشركاء من الاشخاص الطبيعيين. 
	9- The following documents if the partner is a company:

a. A copy of the incorporation contract.
b. A copy of the commercial license.
c. A copy of the license issued by the regulatory authority in the other country (in case the partner is a company licensed by a regulatory authority in another country).
d. signed copy of the survey questionnaire signed by a person authorized on behalf of the company.
e. The following documents for each partner in the company if the partner is natural person:
1. Valid passport copies for each partner
2. A copy of the Emirates ID for each partner (for citizens and residents).
3.  Valid criminal record certificate for each partner
4. Credit Report with Score from Al Etihad Credit Bureau for each partner  https://www.aecb.gov.ae 
5. Curriculum vitae for each partner
6. A signed copy of the survey questionnaire for each partner.
Whenever, the partner is a legal person (not a natural person), the data of the partners (natural persons) in the legal person must be submitted, and whenever that legal person is present among the partners, the data of the partners (natural persons) has to be submitted, and so on reaching to the partners as natural persons. 


إقرار وتعهد 
تقر شركة (مقدم الطلب )..................................................... بأنها مسؤولة مسؤولية كاملة عن اكتمال وصحة كافة المعلومات والمستندات والأنظمة الفنية المقدمة للهيئة. كما وتقر بأن الأنظمة الفنية المتوافرة لديها تعمل بما يتوافق مع اشتراطات ومتطلبات الهيئة.

ولا يُعتبر اطلاع الهيئة على هذه المعلومات والمستندات والأنظمة الفنية بمثابة إقرار منها بصحتها أو إقرار منها بقانونية التصرفات التي يُجريها أي شخص بناءً عليها، حيث أن مراجعة الهيئة تتعلق فقط بالتحقق من استيفاء الشروط المطلوبة. 
التاريخ   /    / 

توقيع المفوض

والختم الرسمي 
Confirmation and Undertaking  


The Applicant …………………………………………………………  confirms that its fully responsible for the accuracy and completeness of all information and documents and technical systems submitted to the Authority. It also confirms that its technical systems operate in accordance with the Authority's requirements.
The Authority's review of the submitted information, documents and technical systems shall not be considered as a confirmation of its validity, nor an approval of the legality of acts performed by any person based on that, as the review is only to verify that all requirements are met.

Date       /     /
Authorized Signature

and Official Stamp

� سوف تأخذ الهيئة بعين الاعتبار عند تقييم طلب الشركة حديثة التأسيس ما يلي (1) السجل المهني للشركاء والمساهمين الرئيسيين في الشركة بالإضافة الى (2) خبرة ومؤهلات موظفي الإدارة العليا.


1 When assessing your application as a start‐up SCA will take into account (i) the track record of your Controllers and Shareholders; and (ii) the experience and qualifications of your key management staff.
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